
 
 

Referat 

ICOM Danmarks generalforsamling 2022 

Tidspunkt: 23.5. 2022 kl. 13-14.30 

Sted: Statens Naturhistoriske Museum, Øster Voldgade 5-7, 1350 Kbh K.  

 

1.Valg af dirigent  

• Anne Katrine Gjerløff er valgt som dirigent.  

2. Er generalforsamlingen lovligt indkaldt? 

• Generalforsamlingen er lovligt indkaldt. 

3. Årlig rapport for ICOM Danmark  

• Processen omkring museumsdefinition er nået til en konklusion. Der har været to forslag, 

som Advisery Council har stemt om. De to forslag A og B var omformuleringer af de forslag 

som havde fået flest stemmer ud af de 5, der tidligere er sendt ud til ICOMs medlemmer.  

Forslag B vandt med en stemme og vil komme til valg på generalkonferencen i Prag i 2022.  

Ordlyder af forslag B/2 

A museum is a not-for-profit, permanent institution in the service of society that researches, 

collects, conserves, interprets and exhibits tangible and intangible heritage. Open to the public, 

accessible and inclusive, museums foster diversity and sustainability. They operate and 

communicate ethically, professionally and with the participation of communities, offering 

varied experiences for education, enjoyment, reflection and knowledge sharing.  

• Som en konsekvens af uenighederne i Kyoto blev der som nævnt på tidligere GF igangsat en 

proces omkring governance. Senest har der været afholdt 4 møder i Advisory Council blandt 

andet med en præsentation af den konsulentrapport, der nu er blevet færdiggjort.  

• Danske repræsentanter i de internationale komiteer. Det er vi glade for, da det giver os 

international indflydelse.  

• ICOM Nord vil formelt blive etableret på generalkonferencen i Prag.  

• Ukraine. Vi har fået 5 mill. fra Velux fonden. Det er Blue Shield og Søren la Cour Jensen, der 

står for det arbejde. Der er sendt materialer for 2 mill. afsted indtil videre. I første omgang 

har det primært været pakkematerialer, der er sendt afsted. Første sending kom frem til L-

viv og de andre helt frem til Kiev. Tekniske hjælpemidler er blevet udviklet med fotoudstyr, 

der gør at man kan fotografere små og store genstande også bygninger. Det kan bruges til 

rekonstruktion, hvis der går noget tabt.  

• Medlemstallet er svagt faldende, men det er ikke retvisende, da der er tale om 

periodiseringer.  



 
 

• Bestyrelsen har afholdt et arbejdsseminar på 

Sydfyn. Vi afholder et årligt seminar på to dage, men til gengæld så afholdes de fleste 

bestyrelsesmøder på zoom. Denne ordning med zoom og arbejdsseminarer fungerer godt.  

• Spørgsmål fra salen: Kunne man få firmaer som Rockwool m.fl. til at give penge til materialer 

til Ukraine. Svar: Det kunne man godt, men flaskehalsen er lige pt. at finde materialer, der 

er til salg og at få dem ind i Ukraine.  

4. Regnskab 2021  

• Overskuddet er på 13.048 kr.  

Regnskabet er godkendt 

5. Budget 2022 samt kontingentfastsættelse for 2023  

• Vi budgetterer med et overskud på 7.726 kr. i 2022 

Bestyrelsen foreslår uændret kontingent i 2022.  

Budget og kontingent blev godkendt 

6. Nye medlemmer  

• De nye medlemmer er godkendt.  

7. Indkomne forslag  

• Der er ingen indkomne forslag. 

8. Valg til bestyrelsen  

• Johan Møhlenfeldt Jensen er på valg som formand 
Søren la Cour Jensen er på valg 
Søren og Johan er genvalgt.  
Anne Katrine Gjerløff er på valg som suppleant og genopstiller. 
Der var ikke andre kandidater til suppleantposten.  
Anne Katrine er genvalgt.  
 

9. Valg af revisor og revisorsuppleant  

• Der var ikke andre kandidater og Annette Dam og Jens Breinegaard er genvalgt.  

10. Arbejdsplan 2022-23  

• Arbejdsplanen er godkendt 

11. Eventuelt 

Referat godkendt, 1.7.22 

 
 

Anne Katrine Gjerløff, bestyrelsessuppleant  

 


